
Zpráva o činnosti VV KSST Olomouc za sezonu 2024/2025 

 
 

 

Ve své zprávě se chci zaměřit na jednotlivé oblasti činnosti VV KSST Olomouc, které 

zásadním způsobem ovlivňují chod celého našeho spolku a ve svém výsledku přinášejí 

sportovní úspěchy či neúspěchy. Podrobněji se potom o činnosti v jednotlivých oblastech 

můžete dočíst ve zprávách jednotlivých členů výkonného výboru. 

Jenom připomínám, že jste měli možnost také sledovat v tomto období činnost VV KSST 

formou zápisů z jednání VV, které byly pravidelně zveřejňovány na našich stránkách. 
 

1. VV KSST Olomouc personálně 
V průběhu sezony 2024/2025, tj. od volební konference 2024 pracoval výkonný výbor ve 

čtyřčlenném složení Jan Beneš, Jakub Chalupa, Pavel Prázdný a předseda Petr Altman. Mezi 

tyto členy byly rozděleny zodpovědnosti za jednotlivé oblasti. Mohu konstatovat, že práce 

všech členů VV je proaktivní s pozitivním přístupem a práci pro stolní tenis v Olomouckém 

kraji obětují hodiny a dny svého volného času. Na spoustu věcí máme odlišné názory a 

diskuse o nich jsou často bohaté, což je dle mého názoru ale přínosné.  

Část práce výkonného výboru v tomto období spočívala také ve výběru vhodné persony, 

která by výkonný výbor doplnila na stanovený počet 5. Po mnoha kolových jednáních se 

výkonný výbor ve své většině shodl, že nejvhodnějším kandidátem je Miroslav Janča. 

Kooptaci Miroslava Janči předkládáme Konferenci ke schválení. 

 

2. Mládež 
Tento úsek má na starosti Pavel Prázdný 
 V této oblasti nastal v posledních několika letech největší progres – počet KBTM s 

hojnou účastí (průměr více než 100 hráčů), TOP turnaje, KP mládeže ve všech kategoriích 

včetně přeborů družstev atd.  Potvrdil se trend z předchozích sezón, kdy se naši hráči prosazují i 

na republikové úrovni. Na republikových žebříčcích jednotlivých kategorií máme za končící 

sezonu celkem 12 hráčů a hráček do 24 místa a dalších 12 hráčů do 48 místa. Největším 

úspěchem je zisk 2. místa na mistrovství ČR ve čtyřhře U17 páru Tomáš Skřivánek a Václav 

Štěpánek z SK Přerov, kteří navíc na LODM v Českých Budějovicích obsadili 3. místo a získali 

tak pro Olomoucký kraj bronzové medaile. Kluci zvládli přechod do starší věkové kategorie a 

potvrdili, že patří mezi nejlepší páry v ČR. K medailovým úspěchům na MČR se připojila také 

Linda Ratajská z KST Olomouc, která, spolu s Elen Galetkovou, vybojovala bronzovou medaili 

ve čtyřhře dívek U13. Všem medailistům z MČR gratulujeme.  

 V neposlední řadě chci zmínit i fakt, že 4 oddíly OL kraje (SK Přerov, ZH Hnojice, KST 

Olomouc a TJ Sokol Štíty) jsou podporovány ČAST jako OTM. Poděkování patří všem trenérům 

a funkcionářům oddílů, kde se o mládež starají a zásadní měrou přispívají k jejímu rozvoji. 

Vyzdvihnout chci především kvalitní práci s mládeží právě v OTM, ve kterých trenéři dovedou 

mladé hráče kontinuálně zlepšovat a připravit je na důležité turnaje tak, že skvěle reprezentují 

náš kraj. To potvrzuje i postavení hráčů z těchto oddílů na republikových žebříčcích. 

 VV KSST práci s mládeží podporuje jako nejvyšší prioritu a jde bezesporu o naši 

nejúspěšnější oblast činnosti. Nově jsme do nabitého programu zařadili také samostatné KBTM 

kategorie U11, aby nejmenší hráči měli možnost porovnávat své herní umění mezi sebou. 

 Nicméně i ve výsledkově úspěšné oblasti se najdou věci, které se úplně nedaří a chtěli 

bychom je v následující sezoně udělat lépe.   

 Vůbec nás například netěší fakt, že nejlepší hráči kraje v letošní sezoně nestartovali na 

žádném KBTM. Na jednu stranu to sice byla příležitost pro další hráče zahrát si divizi A, ale 

celková úroveň KBTM se tím zákonitě snížila.  

 Dalším tématem pro zlepšení je činnost krajského tréninkového centra mládeže. V 

minulosti bylo vyzkoušeno několik modelů pro jeho fungování, ale žádný se neukázal jako 

dlouhodobě perspektivní a funkční. S tím souvisí i využití zkušeností trenérů klíčových oddílů 



kraje, které bych rád v rámci KM zapojil do nastavení takového modelu společné přípravy 

mladých hráčů, který by byl přínosný a dlouhodobě udržitelný. 
 
 

2. Sportovně technický úsek a soutěže dospělých 
Oblast má na starosti Honza Beneš 

 Základní činností tohoto úseku je řízení dlouhodobých mistrovských soutěží, pořádání 

KP a krajského kola Českého poháru. V končící sezoně jsme také uspořádali kvalifikační 

turnaj na mistrovství ČR. Za celý ročník jsme nezaznamenali vážnější problémy v systému 

řízení soutěží a v jejich průběhu. Je pozitivní, že se do družstev dospělých daří úspěšně 

zařazovat mladé hráče, kteří do soutěží ve většině případech přinášejí kvalitu. Za všechny 

zmíním oddíl ZH Hnojice, kde mladí hráči vedeni Mirkem Jančou suverénně zvítězili v 

divizní soutěži a vybojovali postup do 3.ligy mužů.  

 V sezoně 2024/2025 náš kraj reprezentovalo v ligových soutěžích celkem 7 družstev, 

což je rekordní počet.  Z toho 1 družstvo v 1.lize mužů (SK Přerov) a 2 družstva v 1. lize žen 

(KST Olomouc a TJ Sokol Štíty). Ve 2.lize žen nás reprezentovaly hráčky SK Přerov a ve 

3.lize mužů potom SK Přerov, KST Jeseník a TTC Mohelnice. Hráči a hráčky se mohli 

přesvědčit, jak jsou ligové soutěže náročné a o to víc nás těší, že družstvo KST Olomouc si 

uchovalo prvoligovou příslušnost i pro nadcházející sezonu.  

 Jsem přesvědčen, že zařazování kvalitních mladých hráčů je cesta, jak postupně 

zvedat úroveň krajských soutěží dospělých 

 

3. Rozhodčí 
Oblast má na starosti Honza Beneš 

 Co se rozhodčích týká, má olomoucký kraj třetí nejvyšší počet rozhodčích ze všech 

krajů ČR. Z toho 5 rozhodčích s licencí M, 8 rozhodčích s licencí NU a 3 rozhodčí NR. O 

kvalitě našich rozhodčích svědčí fakt, že jsou pravidelně a ve velikém počtu obsazováni na 

celorepublikových a mezinárodních akcích.  
 

4. Úsek trenérsko-metodický, regiony 
Oblast má na starosti Petr Altman 
 Za poslední 2 roky Olomoucký kraj zaznamenal významný progres ve vzdělávání trenérů 

licence B. V roce 2024 se stali držiteli licence B další 4 trenéři. Do následujícího běhu školení v 

tomto roce jsou zapojeni další 2 trenéři.  

 Jelikož vzdělávání trenérů začíná od licence D, uspořádali jsme na konci končícího 

soutěžního období školení trenérů licence D, kam se přihlásilo celkem 31 zájemců. Pozitivní je, 

že většina přihlášených trenérů byla ve věku do 30 let. Předpokládám zájem některých trenérů o 

další vzdělávání a z toho důvodu naplánujeme školení trenérů licence C na 1.pololetí roku 2026.  

 Vzhledem k vytížení Tomáše Demka jsme postupně upustili od mentorování trenérů v 

oddílech pod jeho vedením. Druhým faktorem, proč jsme od něj upustili je skutečnost, že již 

máme slušný počet trenérů licence B, kteří jsou schopni ve veliké míře práci Tomáše Demka 

nahradit. Osobně se domnívám, že právě několikaletá spolupráce s Tomášem Demkem 

motivovala řadu trenérů k dalšímu vzdělávání, za což Tomášovi patří poděkování. 

 Vychovávat kvalitní trenéry považuji za prioritu a jeden ze stavebních kamenů pro 

sportovní růst mladých hráčů. Domnívám se, že práce trenérů bývá často nedoceněna a také málo 

ohodnocena. 

 Proto chceme i nadále uplatňovat motivační bonus ve výši 3 000 Kč pro trenéry, kteří 

dosáhnou licence A nebo B.  
 

5. Dozorčí rada 
 Spolupráce s Dozorčí radou a zejména s jejím předsedou byla standardně na 

vysoké úrovni. Předseda Ing. Roman Kovačík se zúčastnil některých jednání VV KSST, 

jeho reálné připomínky a náměty jsme často akceptovali. 
 
 



6. Ekonomika 
Oblast má na starosti Petr Altman 

 Tato oblast patří mezi naše silné stránky a finanční situace našeho spolku je 

dlouhodobě dobrá. Podrobně je to rozvedeno v plnění rozpočtu za rok 2024 a navrhovaném 

rozpočtu na rok 2025, takže nebudu přepisovat všechna čísla.  

 Nepotvrdily se často zmiňované pesimistické predikce o fatálním poklesu členské 

základny z důvodu navýšení členských poplatků. I když k určitému poklesu hráčů došlo, 

nebyl tak výrazný, aby ovlivnil rozpočet na straně příjmů. V roce 2024 jsme se navíc těšili z 

výraznější podpory ze strany Olomouckého kraje. 

 Konferenci předkládáme ke schválení rozpočet vyrovnaný s tím, že pokud budeme 

úspěšní v získávání finančních prostředků nad rámec rozpočtu, chtěli bychom je také dále 

smysluplně investovat.  
 

7. Manažer ČAST 
 Je to nově zřízená funkce pod vedením VV ČAST a financovaná z prostředků ČAST. 

Od počátku jsme se jako VV KSST s tímto postem neztotožnili a odmítli jsme přiřazení 

manažera pro KSST OL. Přesto byla pro Olomoucký kraj přiřazena manažerka a v této funkci 

začala působit Linda Ivanová. VV ČAST je prezentováno, že se jedná o pilotní projekt a jeho 

efektivita bude na konci sezony 2024/2025 vyhodnocena. Náplň práce manažera ČAST 

(dříve krajského manažera) nebyla zpočátku jednoznačně definována a byla obava, že bude 

dublovat práci výkonného výboru. Lindu Ivanovou jsme pozvali na jednání výkonného 

výboru, kde nám podrobně popsala, jakým směrem se práce manažerů ČAST postupně 

profiluje. Obecně se dá konstatovat, že se manažeři ČAST zaměřují na pomoc v činnostech, 

na které již členové výkonných výborů krajů nemají dostatek kapacit. Jako příklady uvedu 

pomoc oddílům krajů při náborových činnostech, pomoc oddílům a některým RSST při 

získávání finančních prostředků z dotačních titulů, vedení ukázkových tréninkových jednotek 

v oddílech atd. Manažeři ČAST se také stali garanty náborové akce „Všichni za stůl“.  

 Umím si formu spolupráce v tomto duchu představit a asi může být i přínosná, ale já i 

ostatní členové VV se domníváme, že je to na plný úvazek málo. Neradi bychom nějaké 

činnosti, které v současné době spadají do kompetencí VV a které bez problémů zvládáme, 

převáděli do kompetence manažera ČAST, jen aby se naplnilo jeho vytížení. Nebo ještě hůře, 

aby se některé činnosti neřízeně dublovali a oddíly kraje jsme tím dostali do nejistoty, kdo 

vlastně za co zodpovídá. 
 

8. Propagace 
 Jsme si vědomi, že v oblasti propagace stolního tenisu jako takového, prezentaci 

dosažených výsledků, upozornění na nadcházející akce atd. máme značné rezervy. Z toho 

důvodu byl výběr chybějícího člena VV zaměřen také na dovednosti v této oblasti. Kromě 

obvyklé práce člena VV a spolurozhodování ve všech oblastech bude mít Mirek Janča na starosti 

právě tuto oblast. 

 

Na závěr chci poděkovat všem, kteří přispívají k rozvoji stolního tenisu v Olomouckém kraji. 

Kolegům ve výkonném výboru, hráčům, rodičům, funkcionářům, podporovatelům a těm, kteří 

nám poskytují ať pozitivní nebo negativní zpětnou vazbu. 

 

 

 

 

 

Štíty, 6. 6. 2025 

Petr Altman 

předseda VV KSST Olomouc, v.r. 


